
Z á p i s n i c a č. 2/2015 
zo zasadnutia Komisie pre nakladanie s majetkom a financie Miestneho zastupiteľstva 

mestskej časti Bratislava-Staré Mesto, konaného dňa 26.2.2015 

Prítomní: 
Mgr. Martina Uličná - predsedníčka, Ing. arch. Martin Gajdoš, PhDr. Štefan Holčík, Ing. 
Miroslav Kollár, MHA, PhD., Mgr.art. Veronika Remišová, M.A.ArtD., Ing. Kristián Straka, 
Ing. Tomáš Ziegler 

Ospravedlnení: Ing. Martin Borguľa, Mgr. Ondrej Dostál, PaedDr. Barbora Oráčová, 
Ing. Jana Španková, MUDr. Peter Tatár 

Hostia: 
Ing. Július Papán - vedúci odd. finančného 

Program: 

1. Návrh rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na roky 2015 -2017 
2. Rôzne 

Rokovanie komisie zahájila predsedníčka komisie pani Mgr. Martina Uličná a privítala na 
zasadnutí všetkých jej členov. Komisia bola uznášaniaschopná. 

K bodu č.1 

111 Návrh rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na roky 2015 -2017 

Materiál prezentoval p. Ing. Papán. Oddelenie finančné predkladá Návrh rozpočtu mestskej 
časti Bratislava-Staré Mesto na roky 2015 - 2017, ktorý bol vypracovaný v súlade so 
zákonom č. 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov. Návrh rozpočtu bol vypracovaný v súčinnosti s viacerými 
oddeleniami Miestneho úradu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto prihliadajúc na ich 
požiadavky. 

Rozpočet mestskej časti Bratislava-Staré Mesto je tvorený z príjmov a výdavkov bežného 
rozpočtu, z príjmov a výdavkov kapitálového rozpočtu, príjmových finančných operácií 
a výsledku hospodárenia. 

Najväčším bežným príjmom mestskej časti je podiel na dani z príjmu fyzických osôb a podiel 
na dani z nehnuteľnosti. · 

Rozpočet mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 2015 je v zmysle zákona č. 583/2004 
Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy v znení neskorších predpisov delený na 
úrovni hlavných kategórií na daňové príjmy; nedaňové príjmy; granty a transfery; príjmové 
operácie; prijaté úvery, pôžička a návratné finančné výpomoci; bežné výdavky; kapitálové 
Výdavky; výdavkové operácie. 

P. Ing. Papán informoval členov komisie, že bežný i kapitálový rozpočet obce by sa mal 
zostavovať ako vyrovnaný alebo prebytkový. Bežný rozpočet sa môže zostaviť aj ako 
schodkoyý, ak sa vo výdavkoch bežného rozpočtu rozpočtuje použitie účelovo určených 
prostriedkov poskytnutých zo štátneho rozpočtu, z rozpočtu Európskej únie alebo na základe 
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osobitného predpisu, alebo prostriedkov nevyčerpaných v minulých rokoch (môže ísť aj 
napr. o príjmy z grantov, darov, transferov a pod.). 

Kapitálový rozpočet sa zostavuje ako vyrovnaný alebo prebytkový; kapitálový rozpočet sa 
môže zostaviť ako schodkový, ak tento schodok možno kryť zostatkami finančných 

prostriedkov obce z minulých rokov, návratnými zdrojmi financovania, alebo je tento schodok 
krytý prebytkom bežného rozpočtu v príslušnom rozpočtovom roku (napr. pokrytie 
z prostriedkov Fondu rozvoja bývania, sociálneho fondu, rezervného fondu atď.) 

K návrhu rozpočtu sa viedla rozsiahla diskusia. Pripomienky členov komisie: 

• p. Uličná namietala výšku bežných výdavkov (v hodnote 103.000,00 Eur) a výšku 
kapitálových výdavkov (v hodnote 400.000,00 Eur) určených na výstavbu, opravu 
a rekonštrukciu ciest. Má za to, že navrhnutá suma v oboch prípadoch je prinízka, nakoľko 
cesty v mestskej časti Bratislava-Staré Mesto sú v zlom technickom stave a pripomenula, že 
obrovské „mínus" pre predchádzajúce volebné obdobie bola práve znížená starostlivosť 

o opravu komunikácií; 

• p. Remišová by rada upozornila na návrh a požiadavku p. riaditeľky Základnej školy na ulici 
Grosslingová v Bratislave, ktorá by chcela rozšíriť kapacitu školskej jedálne. Informovala 
sa, či je možnosť zohľadniť potreby tejto školy v podobe navýšenia kapitálových výdavkov 
v príslušnom podprograme rozpočtu, resp. či už náhodou nie je táto požiadavka v danom 
návrhu rozpočtu zohľadnená. 

p. Holčík reagoval, že takýto návrh, príp. požiadavku ZŠ Grosslingová v Bratislave je nutné 
prediskutovať, spracovať a predložiť na príslušnej komisii školstva, ktorá následne môže prísť 
s návrhom~na zmenu rozpočtu mestskej časti. Zmeny rozpočtu sú v zmysle zákona povolené. 

p. Ing. Papán upozornil členov komisie, že momentálne mestská časť Bratislava-Staré Mesto 
funguje v tzv. rozpočtovom provizóriu, čo znamená aj obmedzenosť čerpania prostriedkov 
z kapitálového rozpočtu. Predložený návrh rozpočtu predstavuje naozaj len najprioritnejšie 
výdavky z hľadiska požiadaviek prijatých z jednotlivých oddelení. Kľúčový a záväzný je 
predovšetkým návrh rozpočtu na rok 2015. 

• p. Ing. Straka pripomenul nedávnu prírodnú katastrofu, ktorá sa uskutočnila na Žižkovej 
ulici v Bratislave (zosuv pôdy). Zaujímal sa o zdroj financií, za pomoci ktorých bola táto 
prírodná katastrofa riešená príp. či bola vznesená požiadavka na poskytnutie finančných 
prostriedkov na výpomoc na Úrad vlády SR alebo na Ministerstvo životného prostredia 
Slovenskej republiky) 

p. Ing. Papán informoval, že prírodná katastrofa na Žižkovej ulici bola finančne pokrytá 
z rezervného fondu mestskej časti. Mestská časť Bratislava-Staré Mesto hneď v dan9m 
kritickom čase rokovala so šéfom civilnej obrany, rovnako sa v danej veci komunikovalo so 
žiadosťou o poskytnutie finančných prostriedkov aj s Ministerstvom životného prostredia 
Slovenskej republiky, ktoré však zaujalo negatívne stanovisko. P. Ing. Papán však informoval, 
že má vedomosť o snahe p. starostu a prednostu miestneho úradu opätovne rokovať 
s príslušným ministerstvom. 

~ p. Remišová sa informovala, či je možnosť navýšiť daň za užívanie verejného priestranstva, 
a z akých dôvodov dochádza v zmysle predloženého návrhu rozpočtu k zníženiu výnosov 
mestskej časti z tejto dane v porovnaní s predchádzajúcim obdobím 

p. Ing. Papán reagoval, že príjem z dane za užívanie verejného priestranstva vychádza 
z reálnych podkladov. Pokiaľ ide zvýšenie tohto druhu dane, má za to a je toho názoru, že 
mestská časť Bratislava-Staré Mesto má už teraz tú najvyššiu možnú sadzbu 
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p. Holčík iba poznamenal, že vždy je lepšie počítať s menším príjmom, a potom dostať viac. 

p. Ziegler sa zaujímal, či je vyrubenie daJ.).e z nehnuteľnosti v kompetencii mestskej časti 

p. Ing. Papán zdôraznil, že daň z nehnuteľnosti je vo výlučnej kompetencii Hlavného mesta 
SR Bratislavy; 

p. Uličná súhlasila s názorom, že mestská časť Bratislava-Staré Mesto má jedny z najvyšších 
daní vrámci mesta Bratislavy, a teda nie je príliš priestor na ich úpravu. Možno by stálo za 
úvahu upraviť daň za psa, ktorá je v porovnaní s inými mestskými časťami o čosi nižšia. 

Členovia komisie sa však zhodli, odporučili a navrhli úpravu Všeobecne záväzného 
nariadenia č. 1712013 zo dňa 29.októbra 2013 o miestnej dani za užívanie verejného 
priestranstva na území mestskej časti Bratislava-Staré Mesto, konkrétne týkajúcu sa §6 ods. 2 
písm. a) tohto VZN V zmysle §6 ods. 2 písm. a) sa znižuje daň o 20% za užívanie verejného 
priestranstva formou umiestnenia exteriérového sedenia, ak celá vnútorná prevádzka, ku 
ktorej bolo zriadené exteriérové sedenie, je viditeľne označená celoročne zákazom fajčenia. 
Tento druh zníženia dane navrhujú a odporúčajú zrušit'. 

• p. Uličná namietala navrhovanú výšku bežných výdavkov na rok 2015 v podprograme 1.4 
„Administratíva" (mzdy zamestnancov, stravné lístky atď). Táto položka je o 200.000,00 Eur 
vyššia ako predchádzajúci rok, čo nekorešponduje s informáciami o plánovanom znížení 
počtu zamestnancov a iných sľúbených opatreniach. Má za to, že výška bežných výdavkov 
v danom prípade by mala byt' nižšia resp. ponechaná na takej istej úrovni ako predchádzajúci 
rok. 

p. Ing. Papán poukázal na fakt, že pri zostavovaní rozpočtu, konkrétne tejto položky 
a podprogramu, sa vychádza z určitej platovej inventúry predloženej z personálneho 
oddelenia. Zníženie počtu zamestnancov sa môže prejaviť v budúcom období, neskôr. .. 

p. Holčík navrhuje ponechať navrhovanú sumu v danom podprograme, a v prípade úspory 
a dosiahnutého prebytku navrhnúť zmenu rozpočtu 

m p. Remišová poďakovala za pekné a prehľadné spracovanie materiálu. Dovolila si však 
uviesť požiadavku. ak by to bolo možné. aby bola členom komisie zaslaná emailom 
identifikácia a prehľad z čoho. z akých položiek, prvkov a činností pozostávajú jednotlivé 
programy a podprogramy rozpočtu mestskej časti. a to najmä: 

podprogram 1.6, 1. 7. 1. 7.1. 1. 7.3 
program 3 a jednotlivé jeho podprogramy 
program 4 a jednotlivé jeho podprogramy 
program 5 a jednotlivé jeho podprogramy 
program 6 a jednotlivé jeho podprogramy 
program 8 a jednotlivé jeho podprogramy 
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P. Ing. Papán na záver diskusie informoval a pozval členov komisie, že dňa 11.3.2015 o 15 .00 
hod. bude v Staromestskej sieni prezentácia Návrhu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré 
Mesto na rok 2015- 2017 pre všetkých poslancov. 

Uznesenie č. 6 /2015 

Komisia odporúča materiál predložiť na rokovanie Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 
Bratislava-Staré Mesto. 

Prítomní: 7 Za: 7 Proti: O Zdržal sa: O 

K Bodu č. 2 

Predsedníčka komisie požiadala prednostu úradu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto 
o poskytnutie informácie, kto je zodpovednou osobou príp. kto a ktoré oddelenie miestneho 
úradu je gestorom projektov ISRMO počas trvania ich realizácie, priebehu až po dobu 
ukončenia stavebných prác a rovnako, kto je gestorom rekonštrukcie nájomných bytov 
v dome na ulici Obchodná č. 52 v Bratislave. · 

Rokovanie bolo zahájené o 15.00 hod. a ukončené o 17.50 hod. 
Zapísal: Mgr. Michaela Malinová 
Bratislava, 3.3.2015 

A, 
Mgr. Martina Uličná v.r. 
predsedníčka komisie 


